



Helios

Simulation Game



In the fictitious city of Madinet El-Shams, participants step into the roles of decision-makers and have to find creative solutions for everyday challenges related to access and availability of key public services. This way they learn about the role and functionality of Local Councils.

DESCRIPTION



The development of the quality of services in any given community is not possible without the contribution and active participation of its members. Local Councils are considered the most direct link between citizens and their government. Through the fictitious events of the simulation game “Helios”, Local Councils and their crucial role are highlighted. By stepping into the roles of local decision-makers, the participants understand the mode of operation of Local Councils and furthermore become encouraged to participate actively in the public sphere. During the evaluation phase, participants transfer the newly gained knowledge from the simulation game to their own communities. This includes self-reflections about

their own role as citizens and their possible contribution to Local Councils whether by being active voters or even potential candidates to serve their local community.

SCENARIO AND PROCEDURES

The scenario of the simulation game is in the fictitious city “Madinet El-Shams”, where its citizens meet to discuss the most important challenges of their everyday-lives regarding health, education and public utilities. Afterwards, the citizens proceed with finding possible solutions that are pragmatic for “Madinet El-Shams”. At the very end, the most effective solutions will be elected and will receive funding for their implementation. The decision-making process in the simulation game is fully reflecting the Egyptian constitution and thus enables the participants to better understand processes and dynamics of the Local Councils.



OBJECTIVES

The main objective is to raise awareness of the importance of the role and functionality of the Local Councils. The simulation game specifically sheds light on the role of Local Council members, highlighting that they have to represent all citizens regardless of their social class and their different needs during their decision and policy making processes. Through the simulation game, participants are encouraged to be active members of society and attain constructive roles on the community level, by acquiring pragmatic decision-making skills.

TARGET GROUP:

*participants between 18 and 35
(mixed groups desirable).*

PARTICIPANTS: *ideal number is 20*

DURATION: *1 day*

TYPE: *fictitious*

LANGUAGES: *Arabic and English*



Organized by:



In Partnership with



Funded by:





هليوس

لعبة محاكاة

في مدينة الشمس، يتقمص المشاركون في اللعبة الخيالية أدوار صانعي القرار للبحث عن حلول مبتكرة للتحديات اليومية التي تواجه سكان المدينة في الحصول على الخدمات الأساسية.

التعريف باللعبة:



تقوم عملية تحسين وتطوير الخدمات في أي مجتمع في المقام الأول على مساهمة المواطنين ومشاركتهم الفعالة. ويعتبر أعضاء المجالس المحلية حلقة الوصل الأساسية بين المواطنين في المجتمع والحكومة. وتعكس لعبة "هليوس" أحداثها الخيالية على الواقع في مجال التعرف على أدوار المجالس المحلية وإظهار مدى أهميتها ليكون المجتمع قادراً على تطوير مستوى الخدمات. وتدور أحداث اللعبة في "مدينة الشمس" التي تعاني من العديد من التحديات في الصحة والتعليم والمرافق العامة، وتساعد اللعبة المشاركين على اكتساب مهارات تحديد وحل التحديات التي تواجههم في الواقع.

وكما تساعد اللعبة على توسيع مدارك الشباب والتعرف على أهمية دور المجالس المحلية وتشجيعهم على المشاركة الإيجابية في مجتمعهم. ويفكر المشاركون خلال مرحلة التقييم إذا كان هناك تشابه بين التحديات في المدينة الخيالية وواقع مجتمعهم، وخلال مرحلة تقييم اللعبة، تتاح للمشاركين فرصة التفكير بين التحديات في المدينة الخيالية وواقع مجتمعهم، حيث يفكروا جدياً في خوض العملية الانتخابية أو ترشيح أنفسهم كأعضاء في المجالس المحلية.

السيناريو والإجراءات:

تدور الأحداث في "مدينة الشمس" وتضم مجموعة من الشخصيات الذين يناقشون فيما بينهم أوضاع المدينة وأهم التحديات التي تواجههم في مجالات التعليم والصحة والمرافق العامة. ويبدل المشاركون الجهد في مناقشة هذه التحديات والوصول إلى حلول عملية من خلال المشاركة في إتخاذ قرارات عن طريق التصويت للحل الأكثر فاعلية حيث يتوفر التمويل لتنفيذه. ويتم من خلال سيناريو اللعبة فهم طرق عمل المجالس المحلية، واتخاذ القرارات بهدف تنمية المجتمع.



الأهداف:

الهدف الرئيسي للعبة هو رفع الوعي حول أهمية المجالس المحلية، وهيكلها الداخلي، وطرق عملها. وتبرز اللعبة للمشاركين أهمية أعضاء المجالس الشعبية المحلية حيث يتعين عليهم تمثيل جميع طبقات المجتمع ومختلف احتياجاتهم في صناعة القرارات. كما تعزز اللعبة أيضاً أهمية المشاركة الإيجابية ومبدأ المواطنة الفعالة في المجتمع والتعرف على التحديات الاجتماعية وتحديد الأولويات في حلها.

المجموعة المستهدفة: مشاركين بين

١٨ و ٣٥ سنة

المشاركون: العدد المثالي ٢٠

المدة: يوم تدريبي كامل

النوع: خيالي

اللغات: العربية والانجليزية